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Studienævn for Cand.negot.-studier 

Referat af møde den 26. januar 2023 

Romeo mødelokale, 12:00-15:00 
 
Tilstede: 
Studienævn: Rasmus Nielsen, Christian Heyde-Petersen, Alev Kuruoglu, Karoline 
Puggaard Olsen (deltog via Teams) og John Hiep Anh Nguyen (deltog via Teams).   
Andre: Studiesekretær Jette Sieron, studiesekretær Heidi Bruusgaard Madsen, 
studiesekretær Signe Østergaard Christensen og studienævnssekretær Mia Fenat 
(referent). 
Afbud: Klaus Geyer, Didde Møller Lauridsen, Søs Elisabeth Syberg Verhoef og 
Elvira Mikkeline Nordgren.  
 
 
Konstituerende møde 
 
00.1 Indledning og præsentation 
        Studienævnsformanden bød velkommen, og der var en kort   
        præsentationsrunde.  
 
00.2 Valg af studienævnets næstformand for Cand. negot.-studier. 
        John Hiep Anh Nguyen blev valgt til studienævnets næstformand.  

 
00.3 Godkendelse af forretningsorden for studienævn for Cand.negot.-studier 
        Forretningsorden for studienævn for Cand. negot.-studier blev godkendt. 

 
00.4 Godkendelse af delegation for studienævn for Cand. negot.-studier 
        Delegationsskrivelsen for studienævn for Cand. negot.-studier blev godkendt.  

 
 
Ordinært møde 
 

1. Godkendelse af dagsorden 

Dagsordenen blev godkendt.  
 

2. Godkendelse af referat 

Referatet af 15. december 2022 samt det fortrolige referat af 15. december 

2022 har været til skriftlig godkendelse hos studienævnets medlemmer. De 

godkendte referater er efterfølgende vedlagt som bilag til orientering.  

 

3. Meddelelser 

3.a. Meddelelser fra studienævnsformanden: 

3.a.1 Studienævnsformanden berettede om indkomne valgfag, som følge af 

ny proces for udbud af valgfag. Negot. udbyder kun et fag, nemlig Human 

Rights and Culture.  

 

3.a.2 Akademisk Råd indkalder indstillinger af navne på studerende fra 

humanistiske uddannelser, som har udvist særligt talent i efteråret 2022. 

Undervisere kan indstille studerende, som dermed har mulighed for at få en 



 

 

   

 

Side 2 

særlig udmærkelse på eksamensbeviset. Formanden gennemgik kriterierne 

for indstilling til udmærkelserne og gjorde opmærksom på deadline for 

indsendelse den 6. februar 2023.  

 

3.a.3 Formanden orienterede om ny procedure for tilladelsen til af følge 

kandidatfag uden en afsluttet bacheloruddannelse. Ændringer er bl.a. lavet 

for at ordlyden lægger sig tættere op ad bekendtgørelsens ordlyd.  

 

3.a.4 Formanden gav herefter en kort opdatering omkring videoproduktion 

til brug for rekruttering. Formanden har modtaget filer som udkast på de 

videoklips, der skal bruges i Negot.’s rekrutteringsproces 2023. Der arbejdes 

på, at gøre disse færdige: Materialet ser allerede godt ud, og man er snart i 

mål.  

 

3.a.5 Der er kommet nye ledighedstal for K4, som endnu engang viser en 

rekordlav ledighed blandt Negot.-dimittender. Denne gang ligger den nede 

på 4,3% for 2021-dimittender fra KA negot.-uddannelsen med engelsk,  

mens den er helt nede på 0% for 2021-dimittender fra KA negot-

uddannelsen med tysk. Det projektorienterede forløb hos en 

virksomhed/organisation direkte efterfulgt af specialet, skrevet i samarbejde 

med en virksomhed/organisation, er sandsynligvis medvirkende til det 

rekordlave tal.  

 

3.b De studerende 

Ingen meddelelser.  

 

3.c Andre 

Christian Heyde-Petersen fortalte, at han arbejder på at lande en ny 

praktikaftale med et stort amerikansk tøjfirma, ligesom han også er i kontakt 

med direktøren for et globalt sportsnetværksfirma med henblik på samme.  

 

Formanden tilføjede, at Negot.’s samarbejde med Orifarm i forhold til praktik 

kører fint.  

 

Nævnets medlemmer havde herefter en kort drøftelse af, hvilken strategi, 

Negot. skal lægge i forhold til arbejdet med at udvide uddannelsens 

samarbejder med virksomheder. Negot.- ønsker bl.a. at kigge mod 

bæredygtige brancher, da disse i forhold til Negot.’s employabilitetsindsats 

vil være strategisk gode.  

 

4. Merit- og dispensationsansøgninger 

Punktet blev behandlet fortroligt. Studienævnet tog stilling til 6 sager.  

 

5. Sager til behandling: Eksamen 

Intet til punktet.  

 

6. Sager til behandling: Undervisning 

Intet til punktet.  
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7. Sager til behandling: Studieordninger 

7.1 Studienævnet gennemgik forslag til ændring i sprogfag BA negot. med 

engelsk og godkendte med få justeringer Engelsk Sprog 1: Introduktion, 

Engelsk Sprog 2: Normer og standarder og Engelsk Sprog 3: En strategisk 

ressource. 

 

7.2 Studienævnet behandlede og godkendte med få justeringer forslag til 

ændring i Forhandlingsteori og -træning (Engelsk): Den mundtlige 

sprogfærdighed vurderes ift. hvor adækvat og hvor effektivt, den 

studerendes sprog fungerer kommunikativt i en forhandlingssituation.  

  

7.3 Studienævnet behandlede og godkendte forslag til ændring i 

Interkulturel kommunikation (Engelsk), hvor passus om feedback ønskes 

indført. 

 

7.4 Studienævnet behandlede høring vedrørende fagbeskrivelser til 

samdrift, tysk BA negot.- med tysk.  

 

Studienævnet finder det positivt, at høringsforslaget indeholder en 

imødekommelse af de 80 % undervisningsdeltagelse, modsat tidligere 100 

%. Studienævnet godkendte fagene, dog med en række kommentarer, som 

vil blive fremsendt særskilt i høringssvaret til Fakultetet. 

 

Da BA negot. uddannelsen har et grønt nøgletal i forhold til frafald, udtrykte 

studienævnet stor bekymring for om omfanget i fagene Sprog, samfund og 

historie 1, 2 og 3 vil få negative konsekvenser i forhold til trivsel og frafald af 

studerende. Dette også set i lyset af, at Sprog, samfund og historie 1 + 2 

udgør nye førsteårsprøvefag på BA negot.-uddannelsen med tysk. Dertil 

kommer, at fagene fører til et højere antal eksamener, hvilket kan presse de 

studerende. Studienævnet forbeholder sig derfor retten til at evaluere på 

fagenes forløb og i forlængelse heraf eventuelt iværksætte forbedringstiltag 

(fagbeskrivelsesændringer).  

 

Der blev holdt pause kl. 13-13:15.  

 

7.5 Studienævnet godkendte det indsendte forslag til ændring i Negotiating 

Globally (English): Omfang af sidetallet øges til 10-12 normalsider.  

 

7.6 Studienævnet godkendte overgangsbestemmelser og kassogrammer. I 

forhold til fag, der er i høring (tysk samdrift), foretager Fakultetet den 

nærmere udarbejdelse af overgangsbestemmelserne.  

 

7.7 Studienævnet godkendte legalitetstjek og ansøgning om dispensation 

fra regler i Vademecum 2023, som skal sendes ind til Fakultetet.   
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7.8 Studienævnet godkendte forslag til start-up på KA negot.-uddannelsen.  

Der er tale om en minimalistisk model, hvor start-up skrives ind som en 

mulighed i de eksisterende fagbeskrivelser for projektorienterede forløb. Det 

er så meningen, at KA negot.-studerende, der ønsker at komme i 

praktikforløb i egen start-up skal sende en motiveret ansøgning, 

indeholdende arbejdsbeskrivelse, til godkendelse hos  

studienævnet/studieleder. SDU RIO skal inddrages i forløbet, ligesom 

studieleder vil tage kontakt til nuværende fagansvarlig.  

 

7.9 Studienævnet godkendte studieordningens tekstdele til BA og KA 

negot.-uddannelsen, herunder også afsnittet om forskningsbasering og de 

studerendes adgang til forskere/forskningsmiljøer.   

 

7.10 Studienævnet drøftede, hvorvidt fagbeskrivelser i humanistiske fag skal 

indeholde en passus om feedback, bl.a. som følge af normaftalen på HUM. 

Dertil kommer, at det også er et punkt i handlingsplanen for Negot. I forhold 

til nye sprogfag på BA negot.-uddannelsen er feedback indeholdt i 

fagbeskrivelserne, men det er langt fra indarbejdet i øvrige fag. Dette selv 

om fagansvarlige er blevet gjort opmærksomme på muligheden for at 

indføre det. Studienævnet ser generelt gerne, at en passus om feedback 

indarbejdes i fagbeskrivelserne, men finder, at det må være op til den 

enkelte fagansvarlige at træffe beslutning herom.  

 

8. Sager til behandling kvalitetspolitik 

8.1 Studienævnssekretæren præsenterede de to nye årshjul, Pixi web-

modellen og Excel-modellen. Sidstnævnte indeholder ligeledes 

handlingspunkter fra Uddannelsesberetningen. Begge blev godkendt.  

 

8.2. Studienævnet behandlede punkt på årshjulet vedrørende 

studieadministration. Det ser rigtig fint ud: Der er fuldstændig transparens, 

og f.eks. er dagsordener og åbne referater offentligt tilgængelige.  

 

8.3. Studienævnsformanden gennemgik dimittenddata fra Danmarks 

Statistik 2022. Data vedrører Negot.’s dimittendårgange 2014-2018 og viser, 

at Negot.’s dimittender primært arbejder i den private sektor på Fyn, i 

København samt i Øst- og Sydjylland. Studienævnet havde ingen yderligere 

kommentarer, ud over at datasættet ikke er særligt brugbart, hvis man 

ønsker indsigt i jobtitler.  

 

8.4 Studienævnsformanden orienterede overordnet om Negot.’s planer for 

rekruttering: På forrige studienævnsmøde blev det besluttet at nedsætte tre 

arbejdsgrupper med henblik på at øge rekrutteringen til Negot. i 2023. 

Formanden bad derfor arbejdsgrupperne om at fremlægge deres planer.  

 

Christian Heyde-Petersen (CHP) oplyste, at arbejdsgruppen for rekruttering 

Odense (CHP, Søs Elisabeth Syberg Verhoef og Emma Fry Kjær) har 

udarbejdet en liste med oversigt over relevante lokationer, som skal 

besøges, og med kontaktinformationer på de rektorer/uddannelseschefer, 
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som skal kontaktes. Det er besluttet, at det er de Negot.-studerende selv, 

der først tager ud på gymnasierne og  holder oplæg, f.eks. i forbindelse med 

en fællestime, morgensamling osv. Eventuelle opfølgende besøg kan 

varetages af VIP-medlemmerne af studienævnet. CHP oplyste, at 

arbejdsgruppen lige nu er i kontakt med otte Negot.-studerende, der gerne 

vil tage ud og fortælle om Negot.-uddannelsen.  

 

Formanden oplyste, at arbejdsgruppen for rekruttering Fyn også har holdt 

møde, hvor det er besluttet, at inddele Fyn i ansvarsområder, således at 

hvert medlem har rekrutteringsansvar for ”sit eget” område: Elvira Mikkeline 

Nordgren har Nyborg og Midtfyn, John Hieph Anh Nguyen har Svendborg 

og Fåborg og formanden selv har resten af Fyn. Arbejdsgruppen er godt i 

gang med at planlægge det videre rekrutteringsforløb. Alev Kurouglu meldte 

sig til gruppen.  

 

Formanden oplyste, at arbejdsgruppen for rekruttering med særligt fokus på 

BA negot. med tysk, og fokusområde, Syd/Sønderjylland, også er i gang.  

 

Rekruttering er af højeste prioritet for Negot., og et punkt, der skal leveres 

på. De små videoklips, der er under udarbejdelse, skal bruges i forbindelse 

med besøg på gymnasier og tekniske skoler. Studienævnet drøftede 

derudover muligheden for også at gå på TikTok. Formanden vil vende 

tilbage på dette punkt.   

 

8.5 Studienævnsformanden kommenterede til handlingsplanen ifm. med 

Uddannelsesberetning: Markedsføring/Rekruttering, at den er under 

udarbejdelse, og at punktet vil blive behandlet på et senere tidspunkt.  

 

8.6 Studienævnet drøftede referatet af aftagerpanelmødet, der fandt sted 

den 3. november 2022. I forlængelse heraf blev der talt om, hvordan studiet 

bedst gør brug af sit aftagerpanel. Da KA negot.-uddannelsen har fået et 

rødt nøgletal på frafald (der er øget fra 5% til 13%), og da tilbagemeldinger 

fra studiestarten har vist et ønske om social aktivitet, er det en overvejelse 

om der skal laves studiestartsgrupper, som er profilinddelt, og hvortil der 

knyttes et aftagerpanelmedlem til hver af uddannelsens i alt fem profiler - en 

slags mentorordning. Dette kan føre til bedre studiemiljø samtidig med, at 

der vil være en direkte kontakt til erhvervslivet fra første dag på studiet.  

 

Studienævnet besluttede sig for, at udvide aftagerpanelet med flere 

medlemmer, gerne lokalt forankrede og gerne Negot.’er, der er dimitteret 

inden for de seneste år, og som de studerende nemmere kan spejle sig i. 

Studienævnet udtrykte åbenhed for eventuelt også at udvide panelet med 

personer, der ikke har en Negot.-baggrund, men som repræsenterer 

sektorer, der er interessante for Negot. og som har en forståelse for de 

kompetencer, Negot.’er besidder.  

 

Christian Heyde-Petersen og formanden vil undersøge, hvilke personer, der 

kan være interessante at få med i aftagerpanelet.  
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8.7 Studienævnet behandlede punktet studiestart:  

 

8.7.1 Studienævnsformanden gennemgik evalueringerne for studiestart og 

kandidatintroduktion 2022. Studiestartsundersøgelsen på BA negot.-

uddannelsen viser, at de studerende generelt er faldet godt til, der er et godt 

socialt sammenhold, og de har været glade for deres tutorer og instruktorer. 

Undersøgelsen i forhold til undervisere og vejlederfunktioner får lidt 

blandede evalueringer. Der er fin forventningsafstemning, og det ser 

generelt fint ud.  

 

Baseret fra forrige års erfaring besluttede studienævnet sig for, at der skal 

ansættes to koordinerende tutorer og en tutor til dette års studiestart. Dette 

vil blive meldt ind til Fakultetet.  

 

Evalueringen af kandidatintroen viser, at der skal arbejdes på at forbedre 

introen både i forhold til det sociale, men også i forhold at skabe større 

forståelse af uddannelsen. På baggrund heraf opfordrede formanden 

medlemmerne til at komme med idéer til, hvordan studiestarten kan gøres 

bedre. Henset til at KA negot. har fået et rødt nøgletal i forhold til frafald, så 

er studiestarten et actionpunkt, der vil blive arbejdet videre med i de 

kommende måneder. 

 

8.7.2 Studienævnet behandlede handlingsplanen ifm. 

Uddannelsesberetning: Studiestart: Overveje en mere fokuseret studiestart 

på KA. Studienævnet er i gang med at overveje, hvordan studiestarten kan 

forbedres, herunder om der skal være studiegrupper fordelt i profiler, hvortil 

et aftagerpanelmedlem er koblet på (jf. punkt 8.6 + 8.7.1).  

 

9. Andre sager til behandling 

9.1. Studienævnets økonomiske ramme i 2023 er kraftigt reduceret i forhold 

til 2022. Dette fordi den økonomiske ramme nu udregnes på baggrund af en 

grundbevilling (hhv. 10.000 DKK for BA negot.- og 5000 for KA negot.-

uddannelsen) og så et beløb pr. optjent STÅ. Dertil kommer en DTAP-

bevilling.  

 

Den kraftigt reducerede økonomi fordrer, at studienævnet har en overordnet 

diskussion om, hvordan midlerne ønskes brugt. Der skal med andre ord 

udarbejdes et overordnet budget for, hvilke aktiviteter der fremover skal 

prioriteres.  

 

Studienævnets medlemmer undrede sig over fordelingsnøglen: Hvorfor skal 

et studie som Negot., der har så høj en STÅ-produktion, ende med at have 

det næstlaveste beløb (annuum)? 

 

Studienævnet besluttede, at det fortsat støtter op om oplæg i 

undervisningen. Der skal laves et overordnet budget. Formanden selv 

foreslog, at nævnet kan overveje om der skal laves en særlig Negot.-dag. 
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Negot-dagen skal lægges kort tid efter semesterstart, og formålet med en 

særlig Negot.dag er at samle Negot.-studerende på tværs af årgange. På 

denne måde vil nye Negot.-studerende også hurtigt føle sig som en del af et 

større Negot.-fællesskab.  

 

9.2 Studienævnet behandlede ansøgning om samfinansiering fra Thomas 

Wegener Friis, og besluttede at bevilge 500 DKK.   

 

10 Eventuelt 

Intet til punktet.  

 

Mødet sluttede kl. 14:30 
 
 
Rasmus Nielsen                     /                     Mia Fenat 
Studienævnsformand /                     Studienævnssekretær 


